## 中国医学影像技术

CHINESE JOURNAL OF MEDICAL IMAGING TECHNOLOGY

设为首页 | 加入收藏 | 联系我(

2014-07-08 星期一

首页 | 本刊简介 | 编委会 | 收录情况 | 投稿须知 | 期刊订阅 | 稿件查询 | 广告招商 | 会议

王琰娟,米成嵘,王文.超声造影诊断乳腺癌不同分子分型腋窝淋巴结转移的价值[J].中国医学影像技术,2013,29(7):1122~1125

## 超声造影诊断乳腺癌不同分子分型腋窝淋巴结转移的价值

## CEUS in diagnosis of axillary lymph node metastasis in different molecular types of breast cancer

投稿时间: 2012-10-31 最后修改时间: 2012-12-19

DOI:

中文关键词: 乳腺肿瘤 腋窝淋巴结 分子分型 超声造影

英文关键词:Breast neoplasms Axillary lymph nodes Molecular types Contrast-enhanced ultrasound

基金项目:宁夏回族自治区2009年科技攻关项目(2009139);宁夏人事厅2010留学归国人员项目(2010516)。

作者 单位 E-mail

王琰娟 宁夏医科大学总医院超声科, 宁夏 银川 750004

米成嵘 宁夏医科大学总医院超声科, 宁夏 银川 750004 chengrongm@hotmail.com

王文 宁夏医科大学总医院超声科, 宁夏 银川 750004

摘要点击次数:323

全文下载次数:186

中文摘要:

目的 探讨CEUS对乳腺癌不同分子分型腋窝淋巴结转移的诊断价值。 方法 对女性乳腺癌患者89例,术前于肿瘤周围皮下注射超声造影剂,探查前哨淋巴结并标记,与术后免疫组织化子分型结果进行对照。 结果 乳腺癌Luminal B型腋窝淋巴结转移率最高(69.57%),其次为HER-2型(55.00%)和三阴型(42.86%),Luminal A型转移率最低(28.00%)。CEUS判断腋窝淋巴结转 敏感度为84.09%(37/44),特异度为86.67%(39/45)。 结论 CEUS对于诊断乳腺癌不同分子分型腋窝淋巴结转移具有一定价值。

## 英文摘要:

**Objective** To observe the diagnostic value of CEUS on axillary lymph node metastasis in different molecular types of breast cancer. **Methods** Totally 89 patients with breast cancer underwent CI preoperatively with subcutaneous injection of contrast agents surrounding the mass. Sentinel lymph nodes were inspected and marked, which were compared with postoperative results of immunohistochemistry for molecular types. **Results** CEUS showed that metastasis rate of axillary lymph node in Luminal B type cancer was the highest (69.57%), secondly for HER-2 type (55.00% then triple negative type (42.86%), Luminal A type cancer showed the lowest metastasis rate of axillary lymph node (28.00%). The sensitivity and specificity of CEUS in judgment of axillary lymph metastasis was 84.09% (37/44) and 86.67% (39/45), respectively. **Conclusion** CEUS has diagnostic value on axillary lymph node metastasis in breast cancer of different molecular types.

查看全文 查看/发表评论 下载PDF阅读器